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  Zpravodaj pro občany Poběžovicka 

Další rok 21. století má na kahán-ku. Co přinesl poběžovické kultu-ře? Docela dost. Mladí i někteří starší, v čele s vedoucí MKIS, Ja-nou Podskalskou, se docela činili. Výstavy. Noc kostelů. Wordcamp. O tom si myslím, že by zasloužil zvláštní pozornosti jak ze strany radnice, tak i ze strany místních podnikatelů, ale i školy. Když už minulí radní nedokázali využít do-bu, kdy se o Poběžovice zajímala Evropa (byť poněkud kontroverz-ně), mohli by určitě výrazněji a oficiálněji (nejde vždy jen o pení-ze) podpořit i týdenní wordcamp, který se už podruhé konal v Pobě-žovicích a jehož se zúčastnili nejen mladí. Už proto, že tu byli lidé z daleka široka. A pracovali i manu-álně. Velmi nápaditou událostí byla i filmová představení na počest 28. října. Výborná je i spolupráce s místními ochotníky... atd... atd. Ví-ce než milým byl poslední koncert v místním kostele. Letos na jeden měsíc vyšly nejméně dvě kulturní „akce", organizované z MKIS. Ně-kdo si řekne - co by ne. Vždyť ve-doucí MKIS je zato placená! Ale! MKIS už zažilo ve vedení různé li-di. Byli i tací, kteří dělali jen, co se jim nařídilo „shora." Ale co se týká kultury, je nutné vyvinout i vlastní iniciativu a umět také využít dob-rovolné aktivity. Stále je ještě dost lidí, kteří nejen pasivně konzumují, co se jim nabízí, ale kteří se dob-rovolně a nezištně snaží zkulturnit nejen sebe, ale ukazují cestu i ji-ným. A myslím, že i to by mělo patřit k činnosti MKIS, a to nejen v Poběžovicích. Rok 2014 v sobě skrývá nejméně dvě významná poběžovická výročí: L.P. 1424 vstupují Poběžovice do dějin jako markt, městys, v roce 1894 se v Tokiu narodil Richard Coudenhove -Kalergi, otec myšlen-ky Panevropy, která měla zabránit šíření nacionalismu a potažmo i fa-šismu. Obě výročí, ač se nezdá, mají něco společného. V roce 2004 se v Poběžovicích slavilo první vý-ročí - starosta tehdy převzal klíč od Poběžovic, a to díky ochotní-kům, kteří předvedli, jak to L.P. 1424 s tou slavnou listinou bylo. Poběžovice se v tom roce staly městysem i proto, že jejich držitel Bohuslav z Horšova si uvědomil je-jich výhodnou polohu. Vedla tudy jedna z cest, která spojovala Čes-ké království s Evropou, a tak se od r. 1424 museli kupci v Poběžo-vicích zdržet a nabídnout své zbo-ží. A Richard Coudenhove Kalergi se o mnoho staletí později snažil spojit Evropu jiným způsobem. Myslím, že obě výročí by šla využít i jako podnět pro další zviditelnění Poběžovic. A k tomu by se měli spojit starosta, radní i škola a všichni by měli jít „na ruku" zdejší-mu MKIS a hlavně: i Poběžovičané by si měli konečně uvědomit, kde jsou vlastně doma a že nejen me-dii živ jest člověk.   Marie Špačková 

 

Od plynofikace Poběžovic uběhlo několik let, mnozí  si  pořídili  nové moderní ekologické kotle na  pevná paliva, ale Ti, co se těšili na čistější ovzduší, musí být zklamáni. Kouřo-vá čepice pravidelně usedá v pod-večerních hodinách nad naše stře-chy a ovzduší večerních Poběžovic  někdy připomíná bojiště po chemic-kém útoku. Konkrétně ve středu 13.11.  po setmění  dokázal jeden malý komín zamořit jedovatým, ty-picky páchnoucím kouřem spalova-ných plastů celé sídliště Budovatelů i s okolím. Plynem se topí z ekonomických dů-vodů méně a mnozí se vrátili ke svým starým kotlům na pevná pali-va. Je prokázáno, že kvalita ovzduší v zimních měsících je v malých ob-cích a městech často horší, než ve městech průmyslových oblastí. Dlouho očekávaný nový zákon o ovzduší přinesl a hlavně přinese po-vinnosti majitelům rodinných a re-kreačních domů, kteří provozují kotle na pevná paliva s napojením na  teplovodní soustavu ústředního vytápění. Nejpozději do 31.12.2016 musí každý provést první kontrolu technického stavu a provozu kotle a  tu pak musí provádět pravidelně 1 x za 2 roky. Tento doklad může 

kdykoliv požadovat příslušný úřad. Do devíti let pak bude muset každý takový kotel splnit mezní hodnoty emisí stanovených znečisťujících lá-tek a pokud podmínky nesplní, ne-bude moci být provozován. Delší časový horizont a různé dotační ti-tuly umožňují pořídit si včas nový ekologický kotel nebo změnit způ-sob vytápění, protože starší kotle na pevná paliva většinou požadova-né limity nesplní. Každý máme ve své moci přispět už dnes k tomu, abychom se v našem městě při pobytu venku přestali „dusit“. Někdy stačí málo – zkontro-lovat technický stav kotle, pravidel-ně čistit kotel a komín, používat pouze výrobcem určená paliva, správně zatápět a topit, abychom kouřem co nejméně obtěžovali a  zplodinami zatěžovali své okolí. Povinnost neobtěžovat nikoho kou-řem mají podle nového zákona pro-vozovatelé všech spalovacích zdro-jů znečištění ovzduší bez rozdílu je-jich velikosti, tedy i v rodinných a bytových domech. Za soustavné porušování této a dalších povinností  může  být udělena pokuta. Samostatnou kapitolou je domácí  spalování odpadů a plastů. Stále se najdou bezohlední lidé, kteří rádi  

přiloží nějaké ty plastové lahve, sáčky, kusy starého lakovaného ná-bytku, dřevotřísky a podobně. Bez-pečně pak poznáme kouř s typic-kým zápachem, plným jedů, který  pak všichni dýcháme, protože jinou možnost nemáme. Při nedokonalém spalování plastových a jiných odpa-dů (např. i celobarevných letáků a časopisů!) v domácích kotelnách a kamnech vzniká řada velmi toxic-kých látek poškozujících zdraví. Většina z nich je rakovinotvorná, poškozují imunitní, nervový, repro-dukční  a hormonální systém, dráž-dí oči a plíce a mohou být i příčinou bolestí hlavy, únavy, slabosti a de-presí. Některé z těchto látek mají schopnost dlouhodobě se hromadit v těle. Je třeba se bránit takovému jedná-ní, protože jde o naše zdraví a je to výsměch všem, kteří investovali a investují nemalé finanční prostřed-ky do ekologického vytápění svých domů a bytů, abychom mohli žít ve zdravějším prostředí. Spalování odpadů v domovních ko-telnách a kamnech je přestupkem, za který může být uložena pokuta až do výše 50.000,- Kč.                                                                                                                 Odbor výstavby a životního prostředí 

Dne 20. listopadu si Poběžovice při-pomínají nedožité 90. narozeniny pa-na Jiřího Pelikána, místního učitele,  literáta a diva-delníka. Jiří Pelikán se na-rodil ve Spáleném Poříčí v rodině dělníka a i přes to, že rodina neměla jednoduchou ro-dinnou situaci, vystudoval Učitelský ústav a u svého učitelského poslání zůstal po celý život. V roce 1945 nastoupil do Draho-tína, aby zde budoval první českou školu. Působil také v Horšovském Týně a poté v Poběžovicích, jimž věnoval 20 let svého života. Pod-

pisem 2000 slov si vysloužil vyha-zov ze školství a byl zbaven veřej-ných funkcí. Živil se pak jako zá-sobovač v Zemědělských stavbách v Horšovském Týně.  Nejen výraznou učitelskou osob-ností byl Jiří Pelikán, uznání a úcty dosáhl také v oblasti milovaného ochotnického divadla.  Poběžovický soubor převzal v roce 1951, v 60. letech se ujal vedení dětského divadla. V souboru zastá-val četné funkce, byl vedoucím, kronikářem, režisérem, dramatur-gem, scénografem, maskérem, in-spicientem, i hercem. Pro svůj hu-dební talent se stal pro mnoho her i autorem hudby a textu. Byl duší věhlasných divadelních přehlídek v Poběžovicích a respektu se dočkal i 

v nadregionální úrovni a mnozí z těch, kteří měli tu čest se s ním set-kat, na něj vzpomínají, jako na velkého divadelníka aneb "toho pá-na se žlutou kravatou".  Jiří Pelikán vedl místní lidovou kni-hovnu, přispíval do mnoha novin a časopisů, byl správcem osvětové besedy. Sám byl autorem několika knih: Pohraničí nejsou jen hory, (1963); Včera narozeni, (1966); Za vše může Zuzana, (1995). Napsal rozhlasovou hru Chyba v zapa-lování, v roce 1968 vycházel román na pokračování Zhanobení rady. 
   (MKIS Podsk, informace čerpány ze stránek www.amaterskedivadlo.cz a od vnučky Jiřího Pelikána) 

„...A opět vyšly nové zákony. Bylo to před sklizní. Komise vyměřovaly pole, kolik bude úrody, obilí atd. a toto obilí bylo vládou v Čechách zabaveno pro armádu, odkoupeno. A pak byla zima, před setím. A já neměla na statku žádného potřeb-ného úředníka, všichni byli na bojišti. Doma byli jen staří muži nebo napůl ještě děti… Byla jsem bezradná a opatřila jsem si od jed-né vysoce postavené osoby dopo-ručující dopis pro uherského minis-tra války, Jeho Excelenci barona 

Hazaie, a se se starou služebnou  jsem ihned odcestovala z Čech do  Budapešti. Cesta byla tehdy obtížná, protože železnice jezdila nepravidelně. Abychom si mohly koupit jízdenku, museli jsme osm hodin čekat jenom se suchým chlebem v kapse... V železničním vagónu bylo mnoho vojáků a civil-ních osob s nacpanými batohy…Všechna okna ve vagónech byla proto vytlučena a strašlivě tudy táhlo, hlavně při noční jízdě, v noci bylo chladno. Bylo to v lednu. 

Když jsme přišli v Budapešti do hotelu, telefonicky jsem ohlásila svůj příchod ministru války. Prosila jsem jej, aby dal šestitýdenní do-volenou našemu správci v Če-chách, který je nyní na bojišti. Již jednou by lo o dovo lenou pro správce žádáno a bylo to za-mítnuto. Byla jsem poslána do Těšína ve Slezsku, kde byl hlav-ní štáb. Bylo dopoledne, jedenáct hodin. Musela jsem okamžitě k foto-grafovi, aby mne vyfotografoval na pas… V noci ve tři hodiny jsme do-razily do Slezska, do Těšína, kde sídlil hlavní 
stránka 1 

dokončení na str. 3 



 

 

 

 Výběr z usnesení 88. jednání RM Poběžovice, ze dne 21.10.2013 �� RM bere na vědomí nepřesnou informaci o výši městem nabídnutého mimosoudního vyrovnání p. Jaroslavu Královcovi, podanou na posledním zasedání ZM a ukládá starostovi, poslat mu písemnou omluvu za tuto nepřesnost s tím, že na příštím zasedání ZM budou zastupitelé informováni o přes-ném znění nabídky na mimosoudní vyrovnání. �� RM bere na vědomí oznámení o krácení finančních prostředků dotace na akci Modernizace MŠ Poběžovice, oznámenou Úřadem Regionální rady regionu soudržnosti Jihozápad a ukládá starostovi vznést proti výsledku administrativní kontroly oficiální námitku, tzn. učinit ve stanoveném termínu 22.10.2013 podání proti výsledku administrativní kontroly. �� RM doporučuje ZM Poběžovice schválit záměr města prodat část pozemku p.č. 665/1 o výměře cca 70 m2 v k.ú. Sedlec u Poběžovic. �� RM neschvaluje žádost Okresní hospodářské komory o poskytnutí příspěvku na dopravu rodičů a žáků ZŠ Poběžovice na akci „Od vzdělávání k zaměstnání,“ která se uskuteční 24.10.2013 v Domaž-licích. �� RM schvaluje dočasné snížení nenárokové složky platu ředitele Základní školy Poběžovice v navrže-né výši, jako součást úsporných opatření školy ve mzdových nákladech. �� RM bere na vědomí rozhodnutí Krajského úřadu Plzeňského kraje o poskytnutí finančního příspěvku městu Poběžovice na obnovu a zajištění lesních porostů (umělá obnova sadbou), ve výši 20.160.-Kč. �� RM bere na vědomí oznámení MěÚ Domažlice, Odboru kanceláře starosty, úseku památkové péče, o zahájení správního řízení ve věci nevhodného ukončení okapových svodů na budově poběžovické-ho zámku, díky kterému dochází k zatékání dešťové vody do základů budovy a předvolání k ústní-mu jednání. �� RM schvaluje záměr města prodat část pozemku p.č. 595/1 a část pozemku 596 o celkové výměře cca 4.300 m2 v k.ú. Poběžovice u Domažlic a ukládá starostovi předložit prodej pozemku k projed-nání v ZM. Výběr z usnesení 89. jednání RM Poběžovice, ze dne 11.11.2013 �� RM doporučuje ZM schválit dohodu o mimosoudním vyrovnání za údajné škody vzniklé ve sklepě domu č.p. 309 ve Smetanově ulici v Poběžovicích, v důsledku stavby nové kanalizace, s p. Jarosla-vem Královcem, ve výši poloviny jím požadované částky (21.737.-Kč) s tím, že dosud vzniklé nákla-dy na právní zastoupení si bude každá strana hradit sama a že součástí dohody bude podmínka, že pan Královec nebude vznášet nadále další požadavky v této věci. �� RM ukládá tajemníkovi pozvat do příštího jednání RM velitele OO Policie ČR v Poběžovicích. �� RM souhlasí s prodloužením termínu odklizení palivového dřeva p. Josefa Koželuha, Květinová č.p. 113, Poběžovice, z pozemku p.č. 581/1, do 31.3.2014. �� RM bere na vědomí smlouvu o umístění zařízení pro poskytování internetového připojení, předlože-nou firmou AITEX s.r.o., Plzeň, kompenzací za poskytnutí zálohy internetového připojení pro MěÚ Poběžovice a pověřuje starostu jejím podpisem. �� RM bere na vědomí přílohu OZV č. 3/2012, kterou se stanoví skutečné náklady na sběr a svoz netříděného komunálního odpadu pro rok 2014, jež za rok 2012 činily 680,00 Kč na jednoho po-platníka a ukládá starostovi předložit přílohu k projednání v ZM. �� RM bere na vědomí žádost p. Tomáše Kubíka, nám. Míru č.p. 50, Poběžovice, o přidělení většího bytu. �� RM bere na vědomí žádost o zateplení bytu č. 3, v bytovém domě č.p. 145 v Krátké ulici, ze strany sklepních prostor a chodby a pověřuje místostarostu a radního Vondraše, prověřit stav uvedeného bytu a navrhnout RM řešení. �� RM souhlasí s poskytnutím náhrady za vyměněná krbová kamna v bytě č. 3, v bytovém domě č.p. 89 v Mariánské ulici, a to ve výši doložené nájemkyní příslušným kupním dokladem. �� RM bere na vědomí žádost nájemníků bytového domu č.p. 89 v Mariánské ulici o výměnu vchodo-vých dveří a pověřuje místostarostu prověřením stavu dveří a podáním zprávy do příštího jednání RM. �� RM nesouhlasí s přehodnocením uzavřené dohody o úhradě neinvestičních nákladů na školství s obcí Díly a vrácením příspěvku ve výši 26.361.-Kč. �� RM souhlasí s provedení stavby pilíře měření přípojky NN, pro zahradu p.č. 228, na pozemku p.č. 231/2 v k.ú. Poběžovice u Domažlic. �� RM souhlasí, z důvodu přetrvávající vlhkosti v části pronajímaných prostor, která brání jejich plno-hodnotnému komerčnímu využívání, s trváním současného sníženého nájemného za pronájem nebytových prostor v přízemí budovy č.p. 50 na nám. Míru v Poběžovicích, v souladu s uzavřenou nájemní smlouvou s pí. Milenou Stauberovou, a to od 1.9.2013 do vyřešení problému s vlhkostí nebo do odvolání. �� RM ustanovuje komisi RM „Pracovní skupina pro řešení mimořádných situací,“ ve složení: Mgr. Hynek Říha - předseda, Pavel Veselák - místopředseda, Vojtěch Kotlan - člen, Vlastimil Vondraš - člen, Jiří Timura - člen. 

 

Panorama  
u d á l o s t í 

Listopadové počasí bylo poměrně příznivé a tak pracovníci města pokračovali ve svém boji se spadaným listím. Uklízeli veškeré plochy veřej-ných prostranství a mimořádný díl práce odvedli v rozšířeném zámeckém parku, Kde jim od loň-ska přibyla další plocha u nádraží. Pracovníci vy-užívali jak přenosných fukarů, kterými listí vy-foukali na hromady, tak i nově vyrobeného vy-savače na listí, který umožnil efektivnější na-kládku, a to jak po stránce pracovní, tak i pro-storové. Do drátěné nástavby na valníku se ve-šlo mnohem více listí, čímž se ušetřil čas i množ-ství jízd na skládku. V současnosti sběrací práce finišují, seká se tráva a sbírá listí jak v posled-ních místech Poběžovic, tak i v části Ohnišťovi-ce. 

Vzhledem k pokročilému stavu těchto prací se konečně pracovníci služeb dostali i na další prá-ce a dílčí výspravu místních komunikací, které jsou ve městě po letním používání ve špatném stavu. 

Kromě dokončení opravy autobusové čekárny u ZŠ, kde byly vyměněny všechny plášťové plechy a střecha, byla provedena oprava revizní šachty kanalizace pod kostelem, kterou poškodili pra-covníci firmy, opravující střechu kostela, a to vý-měnou části šachty a poklopu, který byl poško-zen. Pracovníci služeb se dále věnovali komuni-kacím. Vyspravili výtluky ve Větrné ulici, kde ce-lou komunikaci potáhli jemným štěrkem a zarov-nali, rovněž opravy štěrkem se dočkala část ko-munikace u pensionu Katka a čekají ji další mís-ta (Otovská ulice, Příkopy). Pro prostor v Huso-vě ulici, u řadových garáží, se počítá s vyzkouše-ním speciální penetrace, kterou je možno použí-vat v místech se zbytky asfaltového povrchu. Některé klasické výtluky v asfaltovém povrchu budou opraveny tzv. „balenou drtí,“ tedy vlastně opět asfaltem (ulice Pohraniční stráže, u bývalé Pizzerie Valtíř, parkoviště před hotelem Huber-tus), ale to až počasí dovolí, zatím budou opra-veny provizorně. Současně s těmito pracemi byly prováděny opravy strojů (spojka traktoru, brzdy Multicaru, či vodní pumpa u VW Transportér) a drobná běžná údržba. Největší „dílo“ podzimu, a to zatrubnění vodote-če v Sedleci (kanalizace Sedlec) bylo zhruba do-končeno, terén nahrubo urovnán, spojovací šachta vyzděna a vše dorovnáno zeminou. Zbý-vá ještě na jaře vybudovat sběrné koryto u pro-pustku pod cestou, podle projektu vyrobit a osa-dit rošt na vyzděnou šachtu, dorovnat terén, po-táhnout jej kvalitní zeminou a osít travou. 

Asi před dvěma roky Občanské sdružení Dobrohost Poběžovice dokázalo opravit léta po-ničený kříž před místním hřbitovem. Obětaví členové sestavili kamenný podstavec z několika různých dílů a na vrchol nechali osadit krásný litinový kříž. Každý, kdo se nezajímá jen o peníze a vlastní prospěch, jim byl za tuto aktivitu vděčný, protože všechny ty drobné sakrální památky (kříže, boží muka a kapličky) jsou součástí naší kultury, vytvářeli je naši předci a každý z nich měl svoji vlastní his-torii. K jejich ničení přistoupili nej-prve komunisté, kteří převzali po únorovém "vítězství" totalitní vládu nad naší zemí. Pro socialistické a komunistické učení, bylo cokoli du-chovního, potažmo církevního, tr-nem v oku, neboť komunisté uzná-vali pouze materialistické hodnoty. A tak vše co bylo spojené s jakýmsi "duchovnem" šlo z cesty. Tam, kde kamenný sokl a kříž jen trochu překážel mnoh-dy nesmyslným změnám v terénu (likvidace úvozových cest, remízků, mezí, meliorace trvale suchých ploch apod.), byl bez řečí zlikvidován, mnohdy zahrnut pod hromadu zeminy, mnohdy jen povalen do křoví, ale většinou zbaven svého symbolu, tedy litinového kříže. Je zajímavé, že tomuto běsnění některé z křížů unikly a jsou dodnes na svém místě a kompletní, ale je to jen malý zlomek těchto památek. Neblahé působení 

socialistické morálky ve většině lidí vypěstovala naprostou lhostejnost k těmto svědkům minu-losti a proto i dnes jsou jedinci, kteří dokáží zni-čit krásný, zrestaurovaný kříž jen proto, aby za jeho kovovou část utržili ve sběr-ně kovů nějakou tu desetikorunu na alkohol, cigarety nebo auto-maty. Za nic ušlechtilejšího se takto kradené železo nesměňuje. Stejný osud měl i renovovaný kříž u hřbitova. Po zhruba dvou le-tech, kdy zdobil prostranství u lí-py, se stal obětí jednoho z těch..., těžko přijít na nejvýstiž-nější jméno, ale s lidmi má spo-lečnou jen druhovou kategorii v rámci živočišné říše. Zkrátka ko-vovou část i zde někdo sprostě ukradl a na místě zůstal jen ka-menný podstavec, žalující všem vnímavým kolemjdoucím, že se zde stalo zvěrstvo... I přes tuto zkušenost se OS Dobrohost a ve-dení města dohodlo, že kříž osadí znovu. Vzhle-dem k tomu, že město Poběžovice má svůj ma-jetek pojištěný, uplatnilo tuto krádež jako po-jistnou událost a za získané peníze nechalo vy-robit a osadit kříž nový. Takže se dnes můžeme opět zálibně podívat na kompletní sakrální pa-mátku, která doplňuje prostor u chráněné lípy před hřbitovem. Věřme, že se již další ničema, který by ji zničil nenajde. Vok 
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UPOZORNĚNÍ 
MěÚ Poběžovice 

  
 
 Dne 23.12.2013 

bude úřad otevřen 
od 7.00 do 14.00 h., 

dne 30.12.2012 
bude otevřen od 
7.00 do 17.00 h. 

 
V ostatní dny mezi 
vánočními svátky a 
Novým rokem bude 

úřad uzavřen. 

Poběžovice:  
PROSINEC: 4.12., 18.12. 
LEDEN: 1.1., 15.1., 29.1. 
Ostatní obce:  
PROSINEC: 3.12., 17.12. 31.12. 
LEDEN: 14.1., 28.1. 
 

 

V sobotu 2.11.2013 odjela judistka Jaroslava Záhořová z oddílu SK JU-DO Poběžovice, za podpory manžela Jiřího a Lady Bozděchové na turnaj v judu do Linze, kde se konalo Mis-trovství Rakouska masters.  Jájina startovala v kategorii F3 do 63 kg, kde měla čtyři soupeřky. Po třech vítězstvích a jedné prohře se 

umístila na druhém mís-tě a získala s t ř í b r n o u medaili.  Tímto turna-jem ukončila rok 2013.            Gratulujeme.  

Společnost Elektrowin a.s., ve spo-lupráci s městem Poběžovice, umís-tila nový kontejner na drobný elek-troodpad v Mariánské ulici mezi bu-dovou pošty a prodejnou potravin. Speciální červený kontejner je ur-čen pro drobná vysloužilá elektroza-řízení, které bylo dříve možné odlo-žit pouze ve sběrném dvoře. Cílem je ulehčit občanům třídění elektro-odpadu a zároveň zvýšit objem sbě-ru menších spotřebičů. Právě ty to-tiž nejčastěji končí v popelnici, od-kud se k ekologické recyklaci nedo-stanou.  
 Do kontejneru odkládáme všechna vysloužilá drobná elektrozařízení ja-ko jsou např.: 
  

Mixéry, šlehače, toustovače, to-pinkovače, žehličky, varné kon-vice, fény, kulmy, elektronické hračky, mobilní telefony, tele-fonní přístroje, tablety, notebo-oky, drobné počítačové kompo-nenty, CD přehrávače klávesni-ce, vrtačky  apod.  DO KONTEJNERU NEPATŘÍ: 
 TELEVIZORY A MONITORY, ZÁ-ŘIVKY, ÚSPORNÉ ŽÁROVKY A BATERIE! Ostatní vysloužilá elektrozaří-zení a zářivky lze nadále bez-platně ukládat ve sběrném dvo-ře odpadů  v Nádražní ulici.  

  Odbor výstavby a životního prostředí 

1. Když mráz na prvního prosince, vyschne nejedna studnice. 4. O svaté Barboře ležívá sníh na dvoře. Po svaté Baruši střez nos i uši! Má- li svatá Barbora bílou zástěru, bude příští rok hodně trávy. 6. Na svatého Mikuláše už je zima celá naše. Když na Mikuláše prší, zima lidi  hodně zkruší. 13. Na svatou Lucii jasný den, urodí se konopí a len. 16. O svaté Albíně schovej se do síně. 23. Svatá Viktorie obrázky na okna kryje. 24. Na Adama a Evu čekejte oblevu. Jitra jasná a obloha čistá, úroda hojná  příští rok jistá.        Na Štědrý večer hvězdičky, ponesou vajíčka slepičky. 25. Lepší Vánoce třeskuté než tekuté. Zelené vánoce – bílé velikonoce. Když  vánoce obílí stromy sněhem, tak je posype jaro květem. Temné vánoce  – světlé stodoly. Jestli o vánocích vítr věje, jest v hojnosti dobrá naděje. 26. Pak-li na Štěpána větrové uhodí, příští rok víno špatné se urodí. 28. Máme-li na Mláďátka a svatého Josefa pěkné počasí, zvedou se příští  rok brambory. 31. Na Silvestra-li větry a ráno slunce svítí, nelze nám dobrého vína se  nadíti. Jak byl celý rok samá voda a bláto, na Silvestra nenapadne  zlato. (MKIS, Podsk) 

12. října prožily děti spolu se svými draky na louce u Šitboře. Konala se tam od 14 hodin oblíbená podzimní Drakiáda, kterou pravidelně pořádá SRPDŠ. Přesto, že počasí vyhlíželo mlhavě, několik desítek dětí se svý-mi rodiči přišlo nebo přijelo. Drakům se zpočátku moc do výšky nechtělo, ale za vydatné pomoci dětí i jejich pomocníků se nakonec vždy několik draků vzneslo. Kdo běhal, tomu drak létal. Přihlížející diváci postávali u malého ohýnku, pozorovali občas marné pokusy o vzlétnutí a odměňo-vali potleskem všechny úspěšné vzlety. Ohýnek posloužil k ohřátí, opékání i příjemnému popovídání. Počasí se také nakonec vylepšilo, a 

tak domů nikdo nespěchal. Na zpá-teční cestu pak každý dětský účast-ník dostal malou sladkost. Příště se sejdeme zas, snad bude foukat více!  za SRPDŠ Mgr. Hana Teplá   

Podzim každoročně znamená velké množství spadaného listí, které je třeba shrabat, naložit a odvézt na skládku, kde se následně míchá se zeminou, aby si město vytvořilo zá-sobu kvalitní zeminy pro údržbu ve-řejných prostranství. V Poběžovicích již loni nahradili převážnou část hrabání listí dvěma přenosnými ventilátory, kterými pracovníci slu-žeb města foukají listí na hro-mady, čímž došlo k úspoře ruční práce a jejímu zefektiv-nění. Problémem, který ale zů-stal, je nakládání hromad listí na valníky a jeho odvoz na skládku. Pracovníci Služeb města Poběžovice si dokázali poradit i s tím. V době nepříz-nivého počasí, kdy nemohli pracovat venku, vyrobili v dílně nástavbu na traktorový valník, na který připevnili i starší ven-tilátor s vlastním motorem, a 

výkonný vysavač listí byl na světě. Po několikadenním zkušebním pro-vozu, nutným k od-stranění drob-ných nedostatků, se z něj stal další pomocník, díky kterému již nebu-dou haldy spadaného listí v zá-meckém parku, na hřbitově a dal-ších veřejných prostranstvích města Poběžovice takovým strašákem.   

Večer nejen pro pamětníky Chtěli bychom touto cestou po-děkovat organizátorům za krás-ný večer, který jsme prožili v poběžovickém kině. Pamětnický film, skvělá atmosféra, díky do-bovým kostýmům a hudbě tři-cátých let. Věříme, že se můžeme těšit v brzké době na pokračování zda-řilých večerů. Marta Volfíková  a Martínkovi ze Šitboře  
 

Omlouvám se tímto p. Jaroslavu Královcovi, bytem Smetanova č.p. 309, Poběžovice, za nepřesné infor-mace, které jsem přednesl na 24. zasedání Zastupitelstva města Pobě-žovice, týkající se učiněné nabídky na mimosoudní vyrovnání města Po-běžovice, ve věci soudního sporu p. Jaroslav Královec vers. město Pobě-žovice.  Současně uvádím na pravou míru, že město učinilo prostřednictvím svého právního zástupce p. Králov-covi nabídku na mimosoudní vyrov-nání ve výši 10.868,50 Kč, nikoli 15.000.-Kč, jak bylo mnou na zase-dání zastupitelstva nepřesně uvede-no. Je mi líto, pokud tato nepřesná for-mulace způsobila p. Královcovi něja-ké potíže. Mgr. Hynek Říha, starosta 

Krásné Vánoce, rodinnou pohodu, zdraví  
a nadhed přeje MKIS Poběžovice. stránka 3 

štáb. Padal déšť se sněhem, byl leden, velmi chladno a tma. Byla válka, první hotel byl plný důstojníků. Chodili jsme od domu k domu jako žebrá-ci. Ve tři hodiny v noci, s vozovou plachtou přes hlavu, protože jsme neměly deštníky… Měla jsem s se-bou noční košili, jeden kartáček na zuby a jeden hřeben, to všechno zabalené v papíru, to bylo moje za-vazadlo. V tu dobu, ve tři hodiny v 

noci, byly otevřené jen kavárny… Konečně jsme v jedné kavárně na-šly nocleh a najaly si pokoj. Postel ale byla tak špinavá, že jsem si lehla v šatech a punčochách...“  (MKIS, Podsk: Mitsuko o situaci za první světové války. Nutno po-dotknout, že povolení k dovolené pro svého správce skutečně zařídi-la, Paměti hraběnky Micu Cou-denhove-Kalergi) 

dokončení ze str. 1 

Službám m ěsta Pob ěžovice 
Chtěla bych poděkovat pracov-
níkům Služeb města Poběžovi-
ce, za výbornou údržbu zámec-
kého parku, včetně spodní části 
a za výrobu a osazení nových 
odpadkových košů ve městě, 
které nahradily stávající plasto-
vé.   Ing. Pavlína Vejvančická Ph.D. 

Ve čtvrtek 7.11.2013 převzali zá-stupci Základní školy Poběžovice na Novoměstské radnici prestižní oce-nění Ligy lidských práv „Férová ško-la 2013.“ V pondělí 2. prosince pro-běhne v místní kině od 17.00 hodin komentované promítání filmu Všich-ni spolu, kde zástupci LLP ocení dal-ší učitele a ve veřejné diskuzi bude možné otevřít témata související se školskou problematikou. Projekce je veřejná a srdečně zveme všechny zájemce o vzdělávání. V. Foist, ZŠ Poběžovice 
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